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Aika ja paikka 

15.1.2025 klo 9–10, Teams-yhteys 

Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avasi neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Mervi Katainen esitti puheenvuoron 
kaupungin luottamushenkilöjohdon puolesta. 

• Sote-uudistuksen käynnistyminen sujui Espoon kannalta melko hyvin. 
Yhteistyön tekeminen ja jatkaminen on Espoon kannalta erittäin tärkeää. 
On hyvä muistaa, että kaupungilla ja hyvinvointialueella on yhteiset 
asukkaat. 

• Keskeisiä yhteistyön aiheita ovat muun muassa koulujen kanssa tehtävä 
yhteistyö, yhteistyö kolmannen sektorin toimijoiden kanssa, kunnan ja 
hyvinvointialueen väliset tilakysymykset, asunnottomuuden vähentäminen 
ja avustusten myöntämisen jakautuminen. 

• Kaupungin osalta on tärkeää saada palveluverkkosuunnitelmista riittävän 
hyvissä ajoin tietoa. Kevään 2025 alue- ja kuntavaalien osalta toivotaan 
yhteistyötä tiedottamisen osalta. Alue jakautuu osiin monin eri tavoin (TE-
alueet, HSY-alueet, jne.), ja tämä tulisi ottaa paremmin huomioon 
yhteistyössä. Maahanmuuttajataustaisten ja vieraskielisten asukkaiden 
määrän kasvu näkyy sekä kaupungin että hyvinvointialueen toiminnassa, 
ja tämän osalta yhteistyötä tulisi tehdä kokemuksia ja tietoa jakamalla.  

 



Elinvoimajohtaja Mervi Heinaro piti puheenvuoron kaupungin viranhaltijajohdon 
puolesta.  

• Yhteistyön onnistumisia ovat olleet erityisesti se, että tieto on saatu 
kulkemaan ja yhteyshenkilöt selville.  

• Kaupungin näkökulmasta haasteeksi ovat nousseet oppilashuollon asiat. 
Väestö on monimuotoinen, ja tämä näkyy kouluissa lasten ja nuorten 
asioiden parissa. Espoo toivoo, että ennaltaehkäisevän oppilashuollon 
resurssia voitaisiin allokoida sinne, missä sitä eniten tarvitaan.  

• Vuoden 2025 vaihteesta on käynnistynyt Espoon-Kauniaisen 
työllisyysalue. Lakisääteisten terveystarkastusten ja kuntoutuksen osalta 
ollaan tavoitteita jäljessä. Kaupungin kannalta olisi tärkeää, että etuudet 
TE-palvelujen piirissä oleville asukkaille kohdistuisivat oikein. Esimerkiksi 
monialaisen kuntoutuksen tarve on merkittävä. Työllisyyden ja 
kotoutujien palvelujen osalta tehtävää yhteistyötä tulisi edistää. 

• Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen kannalta muun muassa ehkäisevä 
päihdetyö on tärkeä kokonaisuus. Esimerkiksi liikuntaneuvonta on jo 
saatu terveysasemilla toimimaan, ja tämä on tärkeää. 
Kulttuurihyvinvoinnin kanssa on päästy eteenpäin, mutta tässä 
jatkokeskustelua tulee käydä esimerkiksi kustannusten jaon osalta.  

 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen puheenjohtaja Mia Laiho ja aluevaltuuston puheenjohtaja Jarno 
Limnéll esittivät puheenvuoron hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon 
puolesta.  
• Terveyden edistäminen kuuluu kuntien ja hyvinvointialueiden tehtäviin. 

Asukkaiden aseman edistäminen on yhteinen tavoite.  
• Rakenteita yhteistyölle on saatu toiminnan aloitusvaiheessa muodostettua. 

Tärkeää on kehittää näitä edelleen tulevaisuudessa.   
• Työllisyyskysymys on TE-uudistuksen vuoksi erityisen ajankohtainen.  
• Palvelujen saavutettavuus ja lähipalvelut liittyvät läheisesti 

liikennöintiratkaisuihin. Julkisen liikenteen tulee palvella siten, että 
palveluihin pääsee. HSL pyytää lausuntoja kunnilta, mutta jatkossa tässä 
tulisi huomioida entistä paremmin myös hyvinvointialueen palvelut.   

• Turvallisuusteema ja turvallinen arki on tärkeä teema, jonka osalta 
kaupungin ja hyvinvointialueen tulisi tehdä yhteistyötä.  
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 



Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Yhteistyörakenteiden osalta ollaan edelleen rakenteiden pystyttämisen 

vaiheessa. Tulevaisuudessa nähdään, mitkä ovat pysyviä rakenteita ja 
yhteistyötapoja.  

• TYM-sopimus on menossa allekirjoitukseen. Monialaisen tiimin tarkoituksena 
on auttaa jatkossa toteuttamaan työttömien terveystarkastuksia entistä 
paremmin ja kattavammin. TE-uudistukseen on varauduttu myös resursseja 
lisäämällä.  

• Kalajärvellä käynnistyneestä ammatinharjoittajaomalääkärimallista on saatu 
hyviä kokemuksia, ja malli on laajenemassa.  

• Lasten, nuorten ja perheiden palveluissa tehdään paljon yhteistyötä. 
Opiskeluhuollon psykologien määrää on onnistuttu kasvattamaan 
hyvinvointialueen toiminnan aloituksen jälkeen.  

• Neuvottelujen jälkeisellä viikolla Otaniemessä aukeaa uusi paloasema. 
Turvallisuusteema on tärkeä, ja pian julkaistavan turvallisuusstrategian osalta 
keskeistä tulee olemaan myös yksilön turvallisuustaidot.  

• Yhteistyörakenteiden osalta on keskeistä, että päällekkäisiä rakenteita ei 
muodostuisi. Väestönsuojelun ja sote-varautumisen osalta on kaksi erillistä 
ryhmää, jotka hyvinvointialueen näkemyksen mukaan voitaisiin yhdistää.  

• Vaalien jälkeen uusien valtuustokausien jälkeen alkavat strategiakeskustelut, 
ja myös strategioissa tulisi tunnistaa kummankin osapuolen tehtävät.  

• Keväällä tullaan avaamaan laajat digitaalisen asioinnin palvelut 
hyvinvointialueen asukkaille. Teknologia muuttaa ammattilaisten työtä.  

• Järjestöjen tila-asioista ja järjestöjen tukemisesta tulisi jatkaa yhteistä 
keskustelua. 
 

5. Kokouksessa sovitut asiat 
 
• Hyvinvointialueen viranhaltijajohto esitti kunnan viranhaltijajohdolle uutta 

tapaamista vuoden 2025 aikana. Sovittiin, että tapaaminen järjestetään. 
 

• Hyvinvointialue ehdottaa yhteistä tapaamista Kelan kanssa liittyen TE-
palvelujen piirissä oleviin asiakkaisiin, aiheena mm. eläkepäätökset.  
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


